



ကညီဒီကလုာ်တၢ်ထုၣ်ဖျဲးသုးမ့ၢ်ဒိၣ်
သုးရိၣ်မဲဲဝဲကျိၣ်
ကီၢ်သူလၢ

Campaign-တီၢ်နီၣ်
တၢ်ကတိၤဒိၣ်,တၢ်ကတိၤဆၢဂၤဆၢဝါဒီးတၢ်ဒုးသ့ၣ်ညါဟ့ၣ်ပလီၤ

လၢ
သုးခိၣ်ကျၢၢ်ဖိတၢ်မ့ၢ်သီ
မ့ၢ်နံၤ-၀၁/၀၆/၂၀၂၄



ဒုးယၤအတၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤလၢအ့ၣ်ကျဲၣ်မ့ၢ်ခိၣ်အိၣ်ထီၣ်အဖိခိၣ်ပပုၤကလုာ်လၢသးအိၣ်ဆိၣ်ထွဲတၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤအံၤ
ဟဲဆဲးကျိးဒီးပုၤဘၣ်မူဘၣ်ဒါလၢ ကသ့ၣ်ညါဘၣ်တၢ်ပာ်သးအဂီၢ်အဖိခိၣ် ခုၣ်အဲၣ်ယုၣ်ဒီးကညီဒီကလုာ်တၢ်ထုၣ်ဖျဲး
သုးမ့ၢ်ဒိၣ်ခိၣ်န့ၢ်ဘၣ်ထွဲတဖၣ် တၢ်ပိၣ်တဲသကိးအိၤ, ဒ်သိးတၢ်မၤကလဲၤအသးလၢအကျိၤအကွၢ်ဘၣ်ဂ့ၢ်ဘၣ်ဝီ,
တၢ်ဟံးမူဟံးဒါ, တၢ်အိၣ်ဖျိအိၣ်ဖျါအဂီၢ်တၢ်တဲသကိးတဆီဘၣ်တဆီဝံၤ, ဒ်သိးတၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤ ကလိၣ်ထီၣ်
ဖးထီၣ်အဂီၢ် တၢ်ဆဲးတဲသကိးတၢ်ဒီးပုၤလၢကဟူးဂဲၤ(Campaign)ဘၣ်ထွဲတၢ်ဃုကျိၣ်ဃုစ့ကရူၢ် တဖၣ်အဃိ
တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤတခါအံၤကဲထီၣ်လိၣ်ထီၣ်ဝဲန့ၣ်လီၤ.

အဆိကတၢ်ပာ်လၢပာ်ကပိၤဒီးဟ့ၣ်တၢ်ယူးယီးဆူပထံဖိကီၢ်ဖိကမ့ၢ်,ခိၣ်န့ၢ်,သိၣ်ဒူတဖၣ်လၢဘၣ်ဟ့ၣ်လီၤ
နီၣ်ခိၣ်က့ၢ်ဂီၤ,သ့ၣ်ထံ, သးသမူလၢအလုၢ်ဒိၣ်ပုၤဒိၣ်တဖၣ်လၢကျဲၣ်အကလုာ်ကလုာ်လၢတၢ်ဒုးတၢ်ယၤဒိတခါအတက့ၢ်
အပူၤန့ၣ်လီၤ. တကတီၢ်ဃီပာ်လုၢ်ပာ်ပုၤဘၣ်ခိၣ်န့ၢ်သိၣ်ဒူလၢ အိၣ်လၢတၢ်ဒုးပျီပူၤတဖၣ်လၢအကွၢ်ဆၢၣ်မဲာ်ဒုၣ်ဒါ
သုးမိၤဖိရဲၤဒူန့ၣ်လီၤ. တကးဒံးဘၣ်ပအိၣ်ဒီးတၢ်ဒိသ့ၣ်ဒိသးအဒိၣ်အအါလၢထံဖိကီၢ်ဖိကမ့ၢ်တဖၣ်လၢဘၣ်ဃုာ်မ့
ဟးဖျိး,ဟံၣ်ဃီဘၣ်တၢ်ဒွဲၣ်အူတဖၣ်အဂီၢ်အဒိၣ်အအါန့ၣ်လီၤ. တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်ပဆၢမ့ၢ်လၢလၢကကတၢ်ကွံာ်ချ့ချ့လၢ
တၢ်ပာ်ဖျိၣ်မၤသကိးတၢ်ဃုဃုဖျိးဖျိး, ပကဘၣ်အိၣ်ဒီးတၢ်ခးပနီၣ်လိၤလိၤဆူပဒုၣ်ပဒါခိၣ်သ့ၣ်အိၣ်မ့ၢ်တၢ်အကါဒိၣ်န့ၣ်
လီၤ.

ကညီဒီကလုာ်တၢ်ထုၣ်ဖျဲးသုးမ့ၢ်ဒိၣ်တီၢ်ခိၣ်ရိၣ်မဲဲဒုးသကိးတၢ်စးထီၣ်လၢတၢ်ပာ်ဆၢခိၣ်န့ၢ်ဒိၣ်ထီၣ်တုၤလၢသိၣ်
ဒူတဖၣ်လၢအသန့ၣ်ဒုၣ်ဝဲစ့ၣ်စ့ၣ်ဂုၤကျဲးစးလၢအဂုၤကတၢ်လၢတၢ်စူးကါတၢ်ထီၣ်ဒုးအကျဲၣ်မ့ၢ်ဂုၤလၢသုးတၢ်ကူၣ်
တရဲးအကျဲၣ်မ့ၢ်ဂုၤအဃိထီၣ်မၤန့ၢ်ဒုၣ်ဒါအဒုးယၤထၢၣ်ဂၢၢ်သုးကလၢ(သ့ၣ်ဃးလီၤတီၢ်)လံန့ၣ်လီၤ.တၢ်မၤန့ၢ်အံၤအိၣ်
တုၤဒုၣ်လဲာ်လၢမၤန့ၢ်ဒုၣ်ဒါအမိၣ်(၁၂၂-မမ)(၂)ခိၣ်လၢအတအိၣ်ဒံးလၢကညီအတၢ်ပာ်ဆၢအတၢ်စံာ်စိပူၤနီတဘျီ
အဃိလၢပပုၤကညီဒီတကလုာ်အဂီၢ်မ့ၢ်တၢ်လၢတၢ်ကပိၤဖးဒိၣ်န့ၣ်လီၤ.တကးဒံးဘၣ်တၢ်လီၢ်တတီၤအံၤအိၣ်ဖဲအ့ၣ်

ကျွန်ုပ်တို့အဖို့၊ ထံကီ(၂)ဘုတ်တော်ရဲ့ လိတ်တကးဘုတ်၊ ဘုတ်ထွဲဒီးထံကီအါဘုတ်အယိ ပတ်မနာအံတုဒုတ်လဲင်လါဆီ တလဲထံကီတော်အိတ်သးအဒိတ်အမုတ်သုဝဲအပနိတ်နုတ်လီမုမုလါ(SAC)အဂီတခီလါတော်ဒုးတဘျီအံသုးဂုတ်ဝီမုဂု .လါထံရူကီသဲးမုဂုလါမုကျိဝဲကွတ်မုဂုဒီးလါသုးသုတ်လါကပီမုဂုဘုတ်ဒိဒိတ်ဒိတ်မုမုနုတ်လီ.

ခွဲအဲတ်ယုတ်အိတ်ဒီးသုးဂုတ်ဝီကျဲသနုဒီးတော်ဒုးတော်ယါတော်နဲတ်ကျဲလံတ်တဘုတ်လါအဖိးမံဒီးအထံရူကီသဲးကျဲ သနု, ဒ်နုတ်အသိးဒုးယါဂုတ်ဝီတော်မလါ တော်ပတ်လီအီနုတ်မုတော်ဆိတ်ထိတ်ထံရူကီသဲးအတော်ပညိတ်ကွတ်စိနုတ်လီ. လါတော်နုတ်အယိပသုးမုသံပ်ဘိတဖုတ် ကဘုတ်အိတ်ဒီးတော်ဒိကနတ်တော်ကလုတ်(discipline), လူပိတ်မလဲထွဲခိတ်နုတ် တော်နုတ်လီ. လါတော်လီဆဲး,တော်မလါကမဘုတ်ဒိထံရူကီသဲးတဖုတ်တော်ကဘုတ် ဟးဆွဲးဝဲ နုတ်လီ. ပသုးမုဒိတ်အံ ကမုဒ် (Professional)သုးမုဒိတ်တဖုတ်အသိး, လါအသုတမထီဒါဟိတ်ခိတ်ဘိမု အတော်သိတ်တော်သီလါ ပုဖိတ်စုကဝဲတဖုတ် ကဘုတ်လုပိတ်မလဲထွဲဝဲဒီးပသုးမုဒိတ်တော်သိတ်တော်သီတော်ဘျီ (Code of Conduct) ဒ်သိး ထိတ်အံဘုတ်ခိတ်ဒီးထံဒိတ် ကီလဲင်အ သုးကနုတ်အဂီအလီအိတ်ဝဲသပုတ်တော်နုတ်လီ. ထံဖိကီဖိကမုဂုတဖုတ်စုကီး ဒ်အမုတ်သုးမုသံပ်ဘိ တဖုတ်အမိတ်အပတ်အသိးကကဟုကယတ်ဟုတ်ဂံဟုတ်ဘါဆိတ်ထွဲလါအကျိအကျဲ ဘုတ်ဘုတ်နုတ် အလီအိတ်ဝဲသပုတ်တော်နုတ်လီ.

လါဒုတ်ဒါတခီပ ညီနုတ်တော်ဒုးတော်ယါတဖုတ် လီကဝီအသုးတဖုတ်တီခိတ်ရိတ်မဲဝဲနုတ်လီ. ဒီဖိုလါ ပကညီဒိကလုတ်တော်ထုတ်ဖျဲးသုးမုဒိတ် တီခိတ်ရိတ်မဲထိတ်ဒုးမနုတ်ဒုတ်ဒါအသုးကလါလါ အမုတ်(Strategic Point) လါအအိတ်ဆီ လါသးဖဲအုဂျါကျဲမုဒိတ်အယိ လါတကပမုတ်တော်သံတော်မူလါ(SAC)အဂီအယိ သုးခိတ်ကျိ အဒိတ်ကတော်ခံကတကဟဲဆုတ်နီဖဲမိတ်လဲမုတ်လါကမ(Major Operation)ဖးဒိတ်လါအမုတ်(National Level) အယိထုးဖိတ်ဝဲအသုး ဂံဘါ, စဲးဖိကဟုတ်ဂံဘါ, ကဘိယုဒုးသုးယုတ်ဒီးကဘိထံတဖုတ် ဖဲမိတ်လဲမုတ်ဒီးကမလဲ တော်ထိတ်ဒုးလါလါဆုအတော်ပညိတ်ခိတ်သုတ်နုတ်လီ.

ပထံဘုတ်လါ(SAC)အပုတ်(lobby)တဖုတ်စူးကါဝဲဒုတ်သးသဟိတ်တော်ဒုး (psychological warfare), မအိတ်ထိတ်တော်ကစိတ်လါအကျိကျိယုတ်ဒီး တော်ကစိတ်အမုတ်အတီတနီ ပတ်မအသးဒ်အအိတ်ဆါထုတ်လါပုဟါဆါ တော်ဖိအိတ်တပလါပုကသးစါဆါဒီးလူပိတ်ထွဲအတော်ကစိတ်အခံ ဒ်သိးပသုတသုတ်နီ (FOCUS) ဆုအဝဲသုတ် အတော်တိတ်ကျဲခိတ်သုတ်တဂု, မုမုတခီပသုတ်ကဟးဂီသးကဟးဂီလါ တော်ကစိတ်ကလုတ်ကလုတ်တဖုတ်အဂီ, ဖဲနုတ်ဆါကတီအဝဲကမလါပွဲအတော်မုတ်လါတိတ်ပတ်နုတ်လီ.

ကညီဒိကလုတ်တော်ထုတ်ဖျဲးသုးမုဒိတ် တီခိတ်ရိတ်မဲဒုးမနုတ်ဒုးယါထုတ်ဂါ(သုတ်ဃးလီတီ) သုးကလါအံ ဒ်သိးသုတတုကဒါကုဆုဒုတ်ဒါအိတ်အသီတဝီပကြါးမလိနုတ်တော်ဟါဆါအတော်စံပ်စါတဲစါအပူကီဆါတော်ဒုး (၂)ခါလါအမုတ်ဃိတ်သါဖျိတ်တော်ဒုးဒီးမဲင်သဝီတော်ဒုးနုတ်လီ.

(၁)ဃိတ်သါဖျိတ်တော်ဒုး(၁၉၈၈)

ဃိတ်သါဖျိတ်တော်ဒုးနုတ်မုဖဲ(၁၉၈၈)ဒီဖိုလါ ပဝဲဒီးပသိတ်မုအဘုတ်စါ တော်ဂုတ်နုတ်တော်လီတော်ကျဲအဖိခိတ် တော်ဖုတ်ဆါအိတ်ထိတ်တုဆု စုကဝဲတော်ဘုတ်ဂံဂုတ်နုတ်လီ. တမုပဘုတ်ဒုးဒီးပယီသုးမိဖိရိဘုတ်. မုမုတခီပဘုတ်

ဒူးလိာ်သးဒီးပသိာ်မ့ၤကဒဲကဒဲအသိလိာ်ခံကတၢာ်ဃိာ်သၢဖျါာ်တၢာ်လိာ်န့ၢ်ကဲထီၣ်ကဒါက့ၤဒုၣ်ဒါ သူးမိၤစိရိၤအတၢာ်န့ၢ်လိၤ.

(၂)မဲာ်သဝီတၢာ်ဒူး(၁၉၈၈)

ဖဲ(၁၉၈၈)န့ၢ်မဲာ်သဝီဟီၣ်ကဝီပူၤဒုၣ်ဒါအသူးကလၢၤတဖၣ် ပပူၤလဲၤထီၣ်မၤန့ၢ်ညီကဒုၣ် လၢအတၢာ်အိၣ်ဒီးတၢာ်ရဲၣ်တၢာ်ကျဲၤလိၤတၢာ်လိၤဆဲးအပူၤန့ၢ်လိၤခိဖျိဒုၣ်ဒါပာ်ဝဲအကါဒိၣ်လၢအဂီၢ်အသိလၢသူးဝဲၤလိာ်ခိၣ်သ့ၣ်တခိပျဲလိၤဝဲအသူးခိၣ်ကျၢာ်မိၣ်လး တီခိၣ်ရိၣ်မဲာ်တၢာ်ဒူးလၢ (National Level) အပတီၢ်န့ၢ်လိၤ. တမ့ၢ်လၢၤလိာ်ကဝီသူးအတၢာ်တီခိၣ်ရိၣ်မဲာ်လၢဘၣ်. သူးခိၣ်ကျၢာ်မိၣ်လး ဟဲဆ့ၣ်နီၤဖဲကျိာ်ကတၢာ် ရဲၣ်ကျဲၤဝဲဟီၣ်ကဝီတၢာ်ဘၣ်တၢာ်ဘၢဝံၤတ့ဝဲကျဲဆ့ၣ်ထီၣ်ကျိ ဖးဒိၣ်အါအါဂီၢ်ဂီၢ်ခးလိၤသဘူးကွံာ် မဲာ်သဝီအသိပပူၤ တူၢ်တန့ၢ်ဒီး ဘၣ်ပျဲကွံာ်အိၣ်လၢတၢာ်ဆၢကတီၢ်ဖျါာ်ဖိန့ၢ်လိၤ.

ပပဲာ်ထံနီၤဖးကီၢ်ဆၢတၢာ်ဒူး(၂)ခါအံၤအဖီခိၣ်ပကဘၣ်ဟံးတၢာ်မၤလိမ့ၢ်ဝဲပကဘၣ်အိၣ်ဒီးဒူးယၢတၢာ်တီၣ်ကျဲၤခိၣ်သ့ၣ်လိၤတၢာ်လိၤဆဲးဒီးဒုၣ်ဒါမၤဘၣ်တၢာ်ကစီၣ်တဖၣ်ပသုတလူၤပိာ်ထွဲတဂ့ၤအလိာ်အိၣ်ဝဲသပျါတၢာ်ဒီးပဒုၣ်ပဒါသုတအါထီၣ်လၢၤတဂ့ၤ, မ့ၢ်တခိပကပာ်တၢာ်ခးပနီၢ်လိၤလိၤဆူဒုၣ်ဒါခိၣ်သ့ၣ်အအိၣ်မ့ၢ်တၢာ်အကါဒိၣ်န့ၢ်လိၤ. ဒုၣ်ဒါသူးမိၤစိရိၤ ကလိၤပျိာ်လၢအဆိအချ့အဂီၢ် ပအိၣ်ဒီးဒူးယၢတၢာ်တီၣ်ကျဲၤခိၣ်သ့ၣ် ဒီးသူးအတၢာ်ကူၣ်တရံးကျဲန့ၢ်လိၤ. ဒ်န့ၢ်အသိးကညီဒီကလုာ်စၢဖျိာ်ကရၢ ဟံလိၤတၢာ်တီၣ်ကျဲၤခိၣ်သ့ၣ်လၢ ထံရူၢ်ကီၢ်သဲးဂ့ၢ်ဝီစ့ၢ်ကီးန့ၢ်လိၤ. လၢတၢာ်ပတၢာ်ပြးဂ့ၢ်ဝီဒီးသူးဂ့ၢ်ဝီကလဲၤတၢာ် ထွဲဘၣ်ထွဲဘၣ်အဂီၢ် တၢာ်ရဲၣ်တၢာ်ကျဲၤအိၣ်လံအသိ တၢာ်လိာ်လၢ တၢာ်ထီၣ်ဒူးန့ၢ်တဖၣ်တၢာ်ကမၤပျဲက့ၤတၢာ်စိတၢာ်ကမိၤလိၤဟိ(အာဏာလေဟာနယ)အလိာ်တၢာ်ဟံလိၤတၢာ်ရဲၣ်တၢာ်ကျဲၤ လံန့ၢ်လိၤ.

တၢာ်ကတီၢ်လၢခံ အဲၣ်ဒီးဟ့ၣ်ပလိာ်ဒ်အံၤ, ဒုၣ်ဒါအသူးမ့ၢ်သံာ်ဘိတဖၣ် အသးသဟီၣ်စ့ၤလိၤသန့ၢ်က့ၤ, အတၢာ်စုကဝဲဒီးပိးလိတၢာ်အိၣ်ယၢတဖၣ် အိၣ်ဝဲအဖီခိၣ်ကစူးကါဝဲ တၢာ်ဒူးယံာ်ထီၣ်လၢကမၤလၢာ်ပတၢာ်ချံတၢာ်သ့ၣ်လၢအဆိဝံၤမး ကထီၣ်ဒူးပူၤန့ၢ်ပသမၤအိၣ်အလိာ်တအိၣ်ဘၣ်. အဒူးယၢတၢာ်တီၣ်ကျဲၤခိၣ်သ့ၣ် ဒီးတၢာ်ဒူးကူၣ်တရံးပဆိကမိၣ်ဆံးအိၣ်တသ့ဘၣ်. အ့ၤကျဲၤမ့ၢ်ခိၣ်တၢာ်ဒူးအံၤမ့ၢ်ဝဲပကညီတၢာ်ပာ်ဆၢဒီတခါအတၢာ်မၤန့ၢ်အက့ၢ်ပနီၢ်အကျါတခါအသိကီၢ် ဆၢတၢာ်ဒူးဝီဝဲအံၤသုတကဲထီၣ်ဒ်တၢာ်ယၢထီၣ်လၢထးတဂ့ၤဒီး ကဘၣ်ဟံးန့ၢ်တၢာ်မၤလိ ဒီးဆူညါသုတမၤကမ့ၢ်လၢၤ တၢာ်အသိတဂ့ၤအဂီၢ်မ့ၢ်တၢာ်အကါဒိၣ်န့ၢ်လိၤ. တၢာ်သိၣ်တၢာ်သဲအိၣ်အါမံၤသန့ၢ်က့ၤ ပကကွၢ်စူၢ်လိၤလိၤဆူပဒုၣ်ပဒါအတၢာ်တီၣ်ကျဲၤခိၣ်သ့ၣ် လၢပကတီၢ်ကါဒုၣ်ဒါအတၢာ်ထီၣ်ဒူးအဂီၢ်လိာ်ဝဲ တၢာ်ဟံဖျိာ်မၤသကိးလၢပမၤသ့အသန့ၢ်မ့ၢ်တၢာ်ဟ့ၣ်ဒူးသ့ၣ်ညါဒီးကျၢာ်တၢာ်က့ၤတၢာ်ကတီၢ်န့ၢ်လိၤ.

တၢာ်ဘျူး

သူးခိၣ်ကျၢာ်ဖိ
သူးရိၣ်မဲာ်ခိၣ်(၁)

ကညီဒီကလုာ်တၢာ်ထုၣ်ဖျဲးသူးမ့ၢ်ခိၣ်
(တၢာ်မ့ၢ်သိ)

ကရင်အမျိုးသားလွတ်မြောက်ရေးတပ်မတော်

စစ်ဦးစီးဌာန

ကော်သူးလေ



Campaign-တောနေ့

ဂုဏ်ပြု၊ နုတ်ခွန်းဆက်ခြင်းနှင့်သတိပေးနိုးဆော်ခြင်း

ဗိုလ်မှူးချုပ်တာမလာသော

ရက်စွဲ-၀၁/၀၆/၂၀၂၄



အာရှလမ်းမကြီးတွင်စစ်ရေးလှုပ်ရှားမှုဖြစ်ပေါ်လာခြင်းအပေါ်အကြောင်းပြု၍ထို လှုပ်ရှားမှုအားပံ့ ပိုးကူညီ လိုစိတ်ရှိသောမိမိတို့အမျိုးသားထဲမှကေအဲန်ယူနှင့် ကရင်အမျိုးသားလွတ်မြောက်ရေးတပ်မတော်၏သဘောထားအ မြင်ကိုသိရှိနိုင်ရန်တာဝန်ရှိသူအားဆက်သွယ်မေးမြန်းလာသည်။သို့ဖြင့်၍တာဝန်ရှိသူမှသက်ဆိုင်ရာခေါင်းဆောင်များ ထံပြန်လည်တင်ပြရာတာဝန်ယူမှု၊တာဝန်ခံမှုနှင့် လုပ်ထုံးလုပ်နည်းအတိုင်းမှန်မှန်ကန်ကန်ရှိစေရန်ဆွေးနွေးပြောဆို ကြ သည်။တဖန်ရုံပုံငွေရှာဖွေပေးမည့်တာဝန်ရှိသူနှင့်ဆက်လက် ဆွေးနွေးပြီးနောက်ယခုလို(Campaign)အစီအစဉ် ထမြောက်လာသည်။

ရှေးဦးစွာစစ်မက်ဖြစ်ပွားရာနယ်ပယ်တစ်ခုလုံးတွင်ကိုယ်လက်အင်္ဂါအစိတ်အပိုင်း၊သွေးနှင့်တန်ဖိုးမ ဖြတ်နိုင် သည့်အသက်ကိုပင်ပေးလျှူသွားကြသောပြည်သူလူထုများ၊ခေါင်းဆောင်တပ်မှူးနှင့်ရဲဘော်များ အားလုံးကို အလေး အမြတ်ဦးညွှတ်ကာဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းတင်ပါသည်။တစ်ချိန်တည်းမှာပင်ရန်သူစစ်အာဏာရှင်အားစစ်မြေပြင်တွင်ရဲရဲပုံ ပုံရင်ဆိုင်တိုက်ခိုက်လျက်ရှိသောခေါင်းဆောင်တပ်မှူးနှင့် ရဲဘော်များအားလုံးကိုတန်ဖိုးထားဂုဏ်ယူပါသည်။ထို့အ ပြင်ထွက်ပြေးတိမ်းရှောင်နေရသောပြည်သူလူထုနှင့်အိုးအိမ်မီးရှို့ခံရသည့် ပြည်သူလူထုအားလုံးအတွက်ကိုယ်ချင်းစာ နာလျက်ရှိသည်။ ထိုအရာတွေအားလုံးအမြန်ဆုံး အဆုံးသတ်နိုင်ဖို့ရန်စည်းလုံးညီညွတ်စွာဖြင့်ပူးပေါင်းဆောင်ရွက် ကြရန်နှင့်မိမိတို့၏အဓိကရန်သူအားတည့်မတ်စွာပစ်မှတ် ထားတိုက်ခိုက်ရန်အရေးကြီးပေသည်။

ကရင်အမျိုးသားလွတ်မြောက်ရေးတပ်မတော် ဦးဆောင်မှုဖြင့်ပူးပေါင်းတိုက်ပွဲဝင်ကြသောတော် လှန်ရေးရဲ ဘော်ရဲဘက်ခေါင်းဆောင်မှအောက်ခြေရဲဘော်အထိ မျက်နှာချင်းဆိုင်တိုက်ခိုက်ခြင်းအားဖြင့်သော်လည်းကောင်း၊စစ် နည်းပရိရာယ်အားဖြင့်သော်လည်းကောင်း မိမိတို့အခန်းကဏ္ဍအလိုက်အကောင်းဆုံးကြိုးပမ်းအားထုတ်ခြင်းကြောင့် ရန်သူ၏စစ်ဗျူဟာအခြေချ(စဗခ-သဏ္ဍာန်ညီနောင်)အားသိမ်းပိုက်ရရှိခဲ့ပါသည်။ ကရင့်တော်လှန်ရေးသမိုင်းတစ် လျှောက်လုံးတွင်(၁၂၂-မမ)အမြောက်(၂)လက်ရရှိထားသည့်အထိ ယခုလိုအောင်မြင်မှုမျိုးမရှိသေးသည့်အတွက်ဒါ သည်မိမိတို့လူမျိုးအတွက်ဂုဏ်ယူစရာဖြစ်သည်။ ထိုပြင်ထိုနေရာသည်အာရှလမ်းမပေါ်တွင်တည်ရှိနေခြင်း၊နှစ်နိုင်ငံ ဆက်ဆံရေးသာမကနိုင်ငံမြောက်များစွာဖြင့်ပတ်သက်ဆက်နွှယ်လျက်ရှိသဖြင့် မိမိတို့အောင်မြင်မှုသည်ကြီးမားသည့် နိုင်ငံအပြောင်းအလဲလက္ခဏာဆောင်နေသည်။စစ်ကောင်စီအနေဖြင့်ဤတိုက်ပွဲတွင်စစ်ရေးအရသော်လည်းကောင်း၊နိုင်ငံ

ရေးအရသော်လည်းကောင်း၊ စီးပွားရေးအရသော်လည်းကောင်း၊ ဂုဏ်သိက္ခာအရသော်လည်းကောင်း ကြီးမားစွာထိခိုက်လျက်ရှိနေပါသည်။

ကေအဲန်ယူသည်မိမိနိုင်ငံရေးလမ်းစဉ်နှင့်ကိုက်ညီသောစစ်ရေးလမ်းစဉ်နှင့်တိုက်ပွဲလမ်းညွှန်ကိုချမှတ်ထားပြီး ရေးဆွဲထားသောစစ်ဆင်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်သည် နိုင်ငံရေးရည်မှန်းချက်ကိုတွန်းအားတစ်ခုအနေဖြင့် ဖော်ဆောင်နေပါသည်။ သို့ဖြစ်၍မိမိတို့တပ်မတော်သားများစည်းကမ်းရှိစွာဖြင့်အထက်ခေါင်းဆောင်၏ အမိန့်နှင့်ညွှန်ကြားချက်ကိုတိတိကျကျလိုက်နာဆောင်ရွက်ရမှာဖြစ်ပြီးမိမိ၏နိုင်ငံရေးအားထိခိုက်စေမည့်အပြုအမူကိုရှောင်ရှားရမည်ဖြစ်သည်။ မိမိတို့တပ်မတော်သည်တပ်ဖွဲ့ဝင်လိုက်နာရမည့်ကျင့်ဝတ်စည်းကမ်းနှင့်အညီလိုက်နာဆောင်ရွက်ပြီးလက်နက်ကိုင်တပ်ဖွဲ့များအတွက်ပြဋ္ဌာန်းထားသောကမ္ဘာ့ကုလသမဂ္ဂပြဋ္ဌာန်းချက်ဥပဒေကိုမဆန်ကျင်ဘဲနိုင်ငံတကာစစ်တပ်နှင့်ရင်ဘောင်တန်းနိုင်သည့်(Professional)တပ်မတော်တစ်ရပ်အဖြစ်တက်လှမ်းရန်လိုအပ်ပေသည်။ တပ်မတော်၏အမိအဖဖြစ်သည့်မိဘပြည်သူများသည်လည်း မိမိတို့၏ရင်သွေးဖြစ်သောတပ်မတော်သားအားလမ်းကြောင်းမှန်ကန်စွာဖြင့်ပြုစုစောင့်ရှောက်ကာအားပေးကူညီရန်လိုအပ်ပေသည်။

ပုံမှန်အားဖြင့်ရန်သူသည် စစ်ဆင်ရေးလုပ်ဆောင်ရာတွင်ဒေသအလိုက် စစ်တိုင်းကနေဦးစီးကွပ်ကဲလျက်ရှိသည်။ မိမိတို့ကရင်အမျိုးသားလွတ်မြောက်ရေးတပ်မတော်ဦးဆောင်မှုဖြင့် အာရှလမ်းမပေါ်ရှိရန်သူ၏မဟာဗျူဟာမြောက်တပ်စခန်းကိုတိုက်ခိုက်သိမ်းပိုက်လိုက်သည့်အတွက်စစ်ကောင်စီအတွက်သေရေးရှင်ရေးတမျှအရေးကြီးနေသည်။ သို့ဖြစ်၍စစ်ကောင်စီ၏ဒုတိယအမြင့်ဆုံးခေါင်းဆောင်သည်မော်လမြိုင်တွင်လာရောက်ကွပ်ကဲကာတပ်အင်အား၊ စက်ယန္တယားအင်အား၊ တိုက်လေယာဉ်၊ စစ်သင်္ဘောအစရှိသည်တို့ကို စုပုံ၍နိုင်ငံတော်အဆင့်စစ်ဆင်ရေးကြီးအစီအမံဖြင့်၎င်းတို့ရည်းမှန်းချက်အတိုင်းတည့်တည့်မတ်မတ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

စစ်ကောက်စီသည်၎င်းတို့၏စစ်ရေးမဟာဗျူဟာအား မိမိတို့ကိုထောက်ခံအားပေးသူဘက်မှအာရုံမစိုက်နိုင်အောင်စစ်ကောင်စီဘက်တော်သားလော်ဘီတွေကသူတို့ကိုသူတို့တော်လှန်ရေးဘက်တော်သားအဖြစ်သရုပ်ဆောင်ပြီး သတင်းအမှန်တစ်ချို့နှင့်မေ့နှောက်ထားသောလုပ်ကြံသတင်းကိုဖန်တီးကာစိတ်ဓါတ်စစ်ဆင်ရေးကိုတစ်စိတ်မတ်မတ်လုပ်ဆောင်ဖြန့်ဝေလျက်ရှိသည်။ ထိုသို့လုပ်ခြင်းကြောင့်အချို့သောမိမိတို့ဘက်ထောက်ခံသည့်အင်အားစုများကရန်သူဘက်တော်သားတွေရဲ့သတင်းအပေါ်လိုက်ပါပြီးစိတ်ပျက်လက်ပျက်ဖြစ်နေချိန်မှာရန်သူက၎င်းတို့၏မဟာဗျူဟာကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

ကရင်အမျိုးသားလွတ်မြောက်ရေးတပ်မတော်ဦးဆောင်တိုက်ခိုက်မှုဖြင့်ရရှိထားသောအခြေချစစ်ဗျူဟာ(စပခ-သဏ္ဍာန်ညီနောင်)အားရန်သူလက်ဝယ်သို့ပြန်လည်မရောက်ရှိရေးအတွက်တော်လှန်ရေးသမိုင်းတွင်ဖြစ်ပွားလျက်ရှိသည့်ဘုရားသုံးဆူတိုက်ပွဲနှင့်မယ်သဝေါနယ်စပ်တိုက်ပွဲ(၂)ခုအပေါ်သင်္ခန်းစာယူ သင့်ပေသည်။

(၁)ဘုရားသုံးဆူတိုက်ပွဲ(၁၉၈၈)

ဘုရားသုံးဆူတိုက်ပွဲသည်(၁၉၈၈)ခုနှစ်တွင်ဖြစ်ပွားပြီးရန်သူစစ်အာဏာရှင်နှင့်တိုက်ရသည့်စစ်ပွဲမဟုတ်ဘဲမိမိတို့မဟာမိတ်အကြားနယ်မြေလုရာမှတင်းမာမှုဖြစ်ကာ လက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခအဆင့်သို့ရောက်ရှိသွားကာနောက်ဆုံးဘုရားသုံးဆူသည်ရန်သူစစ်အာရှင်လက်ထဲသို့ရောက်ရှိသွားသည်။

(၂)မယ်သဝေါတိုက်ပွဲ(၁၉၈၈)

(၁၉၈၈)ခုနှစ်တွင်မိမိတို့တပ်ဖွဲ့သည်မယ်သဝေါနယ်မြေအတွင်းရှိရန်သူနယ်စပ်စခန်းကိုအစီအစဉ်ကောင်းစွာမရှိဘဲအလွယ်တကူသိမ်းပိုက်ရရှိသွားသည်။ ရန်သူဘက်ကလည်းထိုနယ်စပ်တိုက်ပွဲသည်၎င်းတို့အတွက်အရေးပါသည်

ဟုယူဆတာကြောင့်တန်ပြန်ထိုးစစ်ဆင်ရာမှာဒေသရှိစစ်တိုင်းမှကွပ်ကဲသောစစ်ဆင်ရေးမဟုတ်တော့ဘဲစစ်ရုံးချုပ်က ဗိုလ်ချုပ်မောင်လှအားစေလွှတ်ကာနိုင်ငံတော်အဆင့်အနေဖြင့်ကွပ်ကဲစေသည်။ ဗိုလ်ချုပ်မောင်လှသည်လုံခြုံရေးစီမံဆောင်ရွက်ပြီးရှမ်းရွာသစ်တွင်စခန်းချကာ ဦးစွာစစ်ဆင်ရေးလမ်းဖောက်လုပ်၍လက်နက်ကြီးမြောက်များစွာပို့ဆောင်ပစ်ခတ်ချေမှုန်းခြင်းကြောင့်မိမိတို့တပ်ဖွဲ့ဝင်များမခံမရပ်နိုင်တော့သဖြင့်အချိန်တိုအတွင်းထိုစခန်းအားလက်လွှတ်ဆုံးရှုံးလိုက်ရသည်။

အထက်ပါနယ်စပ်တပ်စခန်းတိုက်ပွဲ(၂)ခုအပေါ်သင်္ခန်းစာယူကာ မိမိတို့မှရန်သူ၏မဟာဗျူဟာပစ်မှတ်သို့ တည့်မတ်စွာချီတက်တိုက်ခိုက်ဘို့လိုအပ်သည်။ ရန်သူဖန်တီးသောသတင်းတွေအပေါ်စီးပျောမနေဘို့အရေးကြီးပြီးမိမိရန်သူမတိုးပွားလာစေရန်လည်းသတိချပ်ဘို့လိုအပ်သည်။ ရန်သူစစ်အာဏာရှင်အမြန်ဆုံးကျဆုံးရေးအတွက်မိမိတို့မှမဟာဗျူဟာနှင့်နည်းဗျူဟာရှိရန်လိုအပ်သည်။ ကရင်အမျိုးသားအစည်းအရုံးမှနိုင်ငံရေးမဟာဗျူဟာရေးဆွဲထားပြီးစစ်ရေးနှင့်အုပ်ချုပ်ရေးဟန်ချက်ညီညီဖြင့်သွားရန်စီမံချက်ချမှတ်ပြီးဖြစ်သည့်အတွက် တိုက်ခိုက်သိမ်းပိုက်ရရှိသောအာဏာလေဟာ နယ်အားဖြည့်တင်းရန်စီမံချက်ရေးဆွဲထားပြီးဖြစ်သည်။

နောက်ဆုံးအနေဖြင့်သတိပေးပြောကြားလိုသည်မှာ ရန်သူစစ်သားတွေသည်စိတ်ဓါတ်ရေးရာမှာကျဆင်းသော်လည်းလက်နက်နှင့်အရင်းအမြစ်ရှိနေသဖြင့်ရေရှည်စစ်ကိုဆင်နွှဲကာမိမိတို့ကျည်ခဲယမ်းအားဦးစွာပြုန်းတီးစေပြီးမှတိုက်ခိုက်ချေမှုန်းရန်ယုံမှားသံသယမရှိပေ။ ၎င်းတို့၏စစ်ရေးမဟာဗျူဟာနှင့်စစ်နည်းဗျူဟာအားအထင်သေး၍မရပါ။ အာရှလမ်းမပေါ်ရှိစစ်ပွဲသည် ကရင်တော်လှန်ရေးအောင်မြင်ရေးအတွက်အမှတ်သင်္ကေတ လက္ခဏာများအထဲတစ်ခုအပါအဝင်ဖြစ်သဖြင့် အထက်မှာရည်ညွှန်းထားတဲ့နယ်စပ်တိုက်ပွဲအဖြစ်သို့အရောက်မခံဘဲ သင်္ခန်းစာယူကာနောက်တစ်ဖန်အမှားမခံဘို့အရေးကြီးသည်။ အသံဗလံအမျိုးမျိုးရှိနေသော်လည်းမိမိတို့သည်ရန်သူ၏မဟာဗျူဟာအား တည့်တည့်မတ်မတ်ရှုမြင်ကာ၎င်း၏ထိုးစစ်ကိုရိုက်ချိုးနိုင်ရန် မိမိတို့ကျရာအခန့်ကဏ္ဍတွင်လက်တွဲကာစုပေါင်းပါဝင် ကြပါစို့လိုအသိပေး ရင်းနိဂုံးချုပ်အပ်ပါသည်။

ကျေးဇူးတင်လျက်



ဗိုလ်မှူးချုပ်
စစ်ဦးစီးမှူးပထမတန်း

ကရင်အမျိုးသားလွတ်မြောက်ရေးတပ်မတော်
(တာမလာသော)

Karen National Liberation Army
G- Branch
Kawthoolei



Campaign Taw Naw
Congratulate, Wishes, and a Word of Caution

By

Brdg. Gen. Tamla Thaw

Date-June 1st, 2024



Due to clashes that occurred on the Asia Highway, our supporters asked us for permission to launch a fundraising campaign. This matter was brought to the leadership of the KNU/KNLA for consideration. A series of discussions took place concerning the campaign's accountability and transparency and to ensure it went according to plan. We then contacted those who were willing to help with this fundraising campaign, and the campaign was subsequently initiated.

To begin, I would like to honor and salute my people, leaders and comrades who have sacrificed their bodies, blood, and lives in battlefields. At the same time, I truly value our leaders and comrades who continue to courageously face our enemies. I would like to extend my sincere sympathy to my fellow citizens who have had to flee and become displaced due to their homes being continuously burned down by the SAC. I hope that this nightmare will end quickly. We must unite and work together for it to happen. It is very important the target we have set is clearly aimed straight at our common enemy.

I can confirm that from the top leaders of the KNLA to its private soldiers, they are doing everything to the best of their ability. Look at what happened around the town of Myawaddy recently. As a result of this beautifully crafted operation and well-executed tactics, our KNLA-led troops, along with other Revolutionary Forces, took control of Thinganyinaw, one of our enemies' key military strategic outposts. This victory is so massive that we collected two 122-mm Howitzers, which has never occurred in the history of the Karen Revolution. Moreover, this strategic military outpost is situated on the Asia

Highway, a highway that not only geographically creates a bilateral relationship between Thailand and Burma but connects the entire region in Southeast Asia. Thus, this victory could potentially create changes throughout Burma. The damage caused from this battle to SAC's military, politics, economy, and dignity are undeniably immense.

The KNU has a written military policy and operational guidelines that are in accordance with its political policy. Hence, any planned operations must be in line with and consistently support the KNU's political objectives. It is imperative our army be well disciplined, carry out orders as instructed, and avoid any acts that could potentially harm our political objectives. To be a professional army, we must avoid breaking the law of war and strictly adhere to our military code of conduct. The public, who are the parents of our army, must take care of the army, offer encouragement, and support our work accordingly.

Although the SAC's ground commanders generally take control and carry out operations on their own, this was not the case after KNLA-led forces took over one of their key military strategic points, Thinganyinaung, which sits on Asia Highway. The SAC's second-in-command arrived in Mauleimyaing and assumed direct oversight from the ground troops and began to lead what is now known as a national operation. He began to mobilize its various forces including air, mechanic, and navy forces in Mauleimyaing with the intent to launch operations against our main objective.

We have learned that the SAC's lobbyists relentlessly deploy psychological warfare by mixing fact with misinformation, attempting to portray themselves as being on the side of the revolutionary forces. They are doing this to attract more followers to their news outlets. Once we are demoralized and have lost focus on their main targeted operations, they will use the opportunity to immediately crush our forces.

In order to defend against our enemies' attempt to retake control of Thinganyinaung, there are two history lessons we must learn from:

1. The Battle of Three Pagodas and;
2. The Battle of Maetawaw

1. The Battle of three Pagodas (1988)

The Battle of Three Pagodas took place in 1988. This was due to territorial disputes which unfortunately lead to armed conflict between our forces and those of our allies. This is not a battle against the Burma army dictatorship. Although it was an armed conflict that occurred between us and our allies, its result benefitted the Burma army dictatorship tremendously.

2.The Battle of Maetawaw (1988)

In 1988, the enemy's military outposts in Maetawaw were easily seized by our forces. Due to these losses in key areas, the Burma Army sent Gen. Maung Hla from its headquarters to launch a national operation, with the aim of retaking control of the lost outposts. Their ground troops were no longer overseeing operations. Gen. Maung Hla quickly arrived in Shanywathit and assumed command of the operation himself. After securing the area, he began to construct roads, send reinforcements and ammunition, and began to ferociously attack Maetawaw with heavy weapons. As a result of this heavy bombardment, our troops soon had to withdraw from Maetawaw.

After analyzing these two battles, which took place along the Thai-Burma border, we learned that we must have a clear operation objective in place. We must not fall into the trap set up by our enemies through the deployment of dirty media tricks. We must always be mindful of not to strengthen our enemies' forces. Moreover, it is critical we must aim directly at our enemies, which is our sole target. To quickly bring about the collapse of the military dictatorship, we have established a military strategy and tactics. Furthermore, the Karen National Union has laid down its strategy for political affairs. To ensure our governing body and military affairs work conjointly, a policy is being created. In places and towns that have been taken by our forces, the plans have been laid to install our administrative offices and fulfil governmental duties.

I would like to conclude with a word of caution by saying that although our enemies' morale has been significantly diminished, they still possess sufficient weapons and equipment needed to wage war at any given time. They can and will use them to wage a long-term war so that we are running out of ammunition. Once our ammunition is out and resources become limited, they will begin to launch an offensive against us. Their core objective and ability to maneuver complex tactics cannot be underestimated. The battle that has taken place on the Asia Highway will be recognized as one of the most significant national victories in the history of the Karen Revolution. Thus, to avoid making the same mistakes that were made during the two battles mentioned previously, it is essential we learn from our past. Rumors have been widely circulated but our focus must stay tight; we must aim at crushing enemy's main strategy. To do this, we urgently need support and cooperation from all of you.

Thank you,



Brig. Gen. Tamla Thaw

General Staff Officer (Grade-1)

Karen National Liberation Army